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Dit besluit/experiment biedt  ruimte en haakjes  voor instellingen om te experimenteren. 
Door ervaring op te doen kan duidelijk worden welke zaken goed gaan en welke knelpunten 
er zijn. Deze kunnen worden meegenomen bij de totstandkoming  voordat dit een structurele 
regeling wordt.
De regeling bevat allerlei waarborgen, zodat dit experiment behapbaar blijft. Instellingen 
kunnen zelf in interne regels nader afbakenen, bijvoorbeeld  qua studentaantallen.
Die 15% opslag is sympathiek.

Er lijkt bij de universiteiten geen overweldigende animo te zijn voor deelname, maar het is 
goed dat naar verwachting 1 a 2 instellingen deel gaan nemen. Bij veel instellingen bestaat 
vanuit de opleidingen  weinig animo voor het experiment zoals het nu wordt voorgesteld, 
o.a. omdat het de studeerbaarheid en de inhoudelijke samenhang van 
onderwijsprogramma’s niet ten goede komt.  Er bestaat twijfel over de daadwerkelijke 
bijdrage van dit experiment aan de flexibilisering van onderwijs. 
 
Verschillende instellingen zijn voorstander van verdere flexibilisering van het onderwijs, 
zeker gezien het toenemende belang van ‘Leven Lang Leren’. De VSNU pleit daarom voor 
een andere /bredere doelgroep en een andere aanpak (bredere aanpak deeltijdonderwijs, 
digitalisering van onderwijs). 
Het Experiment Flexstuderen alleen is niet voldoende om vorm te geven aan Leven Lang 
Leren. 

Het is goed dat de vragen voor de evaluatie al in de AMVB zijn opgenomen en uitvoerig 
worden benoemd (effect op studiebegeleiding bijv., financiën, evt. misbruik).

Tot slot een vraag:

- In het besluit wordt aangegeven dat de flexstudent zo vrij als redelijkerwijs mogelijk 
is moet zijn en daarom is het onwenselijk dat de student voor een heel jaar vast moet 
leggen welke vakken hij/zij gaat volgen. Tegelijkertijd staat er dat de flexstudent minder 
vakken mag volgen dan waarvoor hij/zij zich heeft aangemeld, maar dat de instelling kan 
bepalen dat er in dat geval geen collegegeld wordt terugbetaald.  Dit roept bij mij de vraag 
op: op welk moment dient het collegegeld te worden betaald, is dit vooraf of achteraf? Is dit 
in de praktijk wel werkbaar? Wat is daarvan het effect op de bekostiging van de instelling? 


